
 
 

 

Aasiaat 7.december 2017 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1. Hvem ejer Royal Greenlands fabrik i Kangersuatsiaq nu? 

2. Som det er bekendt er fabrikken ikke blevet genåbnet efter den i 2011 blev 

lukket. Hvad er grunden til, at den nye ejer ikke har genåbnet fabrikken?  

3. Hvornår planlægger de(n) nye ejer(e) at genåbne fabrikken? 

4. Såfremt fabrikken ikke genåbnes inden for den allernærmeste fremtid, hvilke 

planer har Naalakkersuisut? Har man planer om at tilbageføre ejerskabet?  

5. Kan Naalakkersuisut tilbyde den interesserede befolkning om overtagelse, så-

ledes at fabrikken kan genåbnes? 

6. Hvad forhindrer genåbningen af fabrikken i Kangersuatsiaq?  

(Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Jeg stillede et spørgsmål om fabrikken i Kangersuatsiaq i 2015. Mit spørgsmål har nummer 

2015-86. 

 

Naalakkersuisut har blandt andet fremkommet med følgende besvarelse for dele af mine 

spørgsmål: 

 

“Eftersom indhandlingsstedet er ejet af Royal Greenland, må det i første omgang være op til 

Royal Greenland og Kangersuatsiaqs borgere, om man kan blive enige om at overdrage an-

lægget og til hvilken pris samt hvilke omkostninger, der i givet fald vil være forbundet hermed. 

Det er oplyst til Naalakkersuisut, at interesserede borgere som ønsker at drive anlægget i 

Kangersuatsiaq kan henvende sig til Royal Greenlands ledelse og fremlægge planer”. 

 

Som bekendt er fabrikken i Kangersuatsiaq endnu ikke blevet genåbnet.  

 

Da borgerne i Kangersuatsiaq har et stort behov for fabrikken, er det ønskeligt at få oplyst 

hvilke planer der er for fabrikken. Vil men genåbne fabrikken eller ej?  

 

Med disse begrundelser fremsender jeg mine spørgsmål. 

 

Jeg ønsker at modtage svar for mine spørgsmål inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


